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Jaunā Dome uzsāk darbu
19. jūnija Garkalnes novada Domes sēdē ar deviņām balsīm par Domes priekšsēdētāju ievēlēja Mārtiņu  
Gunāru Bauzi-Krastiņu (Latvijas Zemnieku savienība), par Domes priekšsēdētāja 1. vietnieku – Juri Silovu  
(Saskaņas Centrs), par Domes priekšsēdētāja vietnieku – Kārli Bružuku (Latvijas Zaļā partija).

Tāpat jaunie deputāti sadalīja vietas Garkalnes novada 
Domes pastāvīgajās komitejās. 

Finanšu komiteja:
1. Mārtiņš Gunārs Bauze-Krastiņš 
2. Anita Bružuka
3. Kārlis Bružuks
4. Māris Ežmalis
5. Guntars Kniksts
6. Elga Liepiņa
7. Aleksandrs Pavlovskis
8. Pēteris Salenieks
9. Juris Silovs
10. Gatis Sprūds
11. Jeļena Toca
12. Edgars Treibergs
13.  Alvis Zīriņš

Attīstības un vides komiteja:
1. Anita Bružuka
2. Kārlis Bružuks

3. Jānis Lepsis
4. Aleksandrs Pavlovskis
5. Gatis Sprūds
6. Edgars Treibergs

Sociālo lietu, komunālo un 
drošības jautājumu komiteja: 
1. Māris Ežmalis 
2. Guntars Kniksts
3. Leontīna Seile
4. Jeļena Toca
5. Alvis Zīriņš

Izglītības, kultūras, sporta un
jaunatnes lietu komiteja:
1. Māris Ežmalis
2. Elga Liepiņa
3. Aleksandrs Pavlovskis
4. Pēteris Salenieks
5. Juris Silovs

Lai domniekiem darbi iet no rokas! GNV
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Izdevumu apmaksā Garkalnes novada Dome.
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Sveicējas, Garkalnes domes deputāti L. Seili 
un sociālā dienesta darbinieces S. Pāni-Jane-
vicu un S. Putniku, jubilāre Akilina Jansone 
sagaidīja 21. jūnijā ar smaidu uz lūpām.  

Akilinai 100 gadu jubilejā tika vēlēta laba 
veselība, dzīvesprieks un vēl tik daudz baltu 
dieniņu, cik Dieviņš būs atvēlējis. Goda vietā 
līdzās ziedu pušķim uz galda tika novietots 
arī īpašs apsveikuma raksts. Gaviļniece bija 
patiesi priecīga par apciemojumu un seviš-
ķu sajūsmu izrādīja par SIA „Kalna krūzes” 
sarūpēto kūku.

Jubilāre ir dzimusi  Rīgā, trīs bērnu ģimenē. 
Viņas darba mūžs pagājis, cītīgi strādājot 
šūšanas artelī. Izaudzinājusi divus dēlus, 
gaviļniece ir bagāta, jo viņai ir arī 4 mazbērni 
un 3 mazmazbērni.  Šobrīd sirmā māmuļa ir 
vedeklas Hertas Jansones ģimenes nemitīgi 
aprūpēta. Vedekla Herta saka – māmuļai 
palīdz dzīvot smaids un ticība!

Foto: Sanita Pāne-Janevica

Daudz  
baltu dieniņu  
Laimiņa dodi!

“Zaķumuižas ūdens” jaunā ražotne
18. jūnijā SIA „Markol”, kas ražo un izplata 
dzeramo ūdeni ar preču zīmi „Zaķumui-
ža”, Garkalnes novadā atklāja jauno ražotni. 
Ražošanas objekta izveidē un tehnoloģiskajās 
iekārtās ieguldīti ap 1,2 miljoniem eiro. Plā-
nots, ka šīs investīcijas palīdzēs uzņēmumam 
veiksmīgi paplašināt darbību Latvijas tirgū, kā 
arī palielināt produkcijas eksporta apjomu.

Dzeramā ūdens ražotne, kurā no jauna izbū-
vētas pilnīgi visas komunikācijas un uzstādītas 
četras modernas ūdens pildīšanas iekārtas, 
izveidota 24 mēnešu laikā. Ražotnes teritorijā 
ir izveidoti 3 urbumi – attiecīgi 28 m, 28,4 m
un 65,5 m dziļi. Teritorijas kopējā platība ir ne-
pilni 3 ha, savukārt ražošanas telpas ir vairāk 
kā 1000 kvadrātmetri. Uzņēmējdarbības vietā 
tiek nodarbināti aptuveni 15 – 20 cilvēki, bet 
sezonā darbinieku skaits var palielināties par 
20 – 30%.

„Ražošanas objekta galvenā vērtība ir no 
urbumiem iegūstamā dzeramā ūdens sastāvs. 
Proti, ūdens ir maz mineralizēts, turklāt ar 
stabilu ķīmisko sastāvu, teicamu garšu un nav 
ķīmiski apstrādāts, – tāpēc jebkura tilpuma 
pudelē tas ir tikpat dabīgs kā pazemes iegulā. 
Jaunās ražotnes izveide noteikti palielinās 
ražošanas kopējo jaudu un sekmēs uzņēmuma 
konkurētspēju kā vietējā, tā arī ārvalstu tirgos,” 

skaidro Renārs Renemanis, SIA „Markol” 
valdes priekšsēdētājs. Ūdens kvalitāte tiek kon-
trolēta atbilstoši LR MK noteikumiem Nr.235, 
uzņēmums ir reģistrēts Pārtikas un veterinā-
rajā dienestā un tam ir ISO 22000 kvalitātes 
standartu sertifikāts.

Dzeramais ūdens „Zaķumuiža”, tam saglabājot 
vēsturisko ūdens ieguves vietas nosaukumu, 
tiek iegūts Garkalnes novadā no trijiem dziļ-
urbumiem morēnas māla slānī. Zaķumuižas 
ūdens ieguves vieta tika atklāta 1936. gadā kā 
viena no kvalitatīva ūdens vērtīgākajām un 
ietilpīgākajām ieguves vietām Eiropā. Ražotne, 
kas dibināta 1994. gadā, atrodas tiešā ūdens 
ieguves vietas tuvumā, stingrās aizsargjoslas 
teritorijā, kas ir norobežota un apsargāta visu 
diennakti. Vairāku kilometru rādiusā ap to 
sniedzas otrās pakāpes aizsargjosla, kurā ne-
notiek nekāda saimnieciskā darbība, un to klāj 
ekoloģiski tīrs priežu mežs.

Dzeramais ūdens „Zaķumuiža” ir plaši pie-
ejams Latvijas veikalos, tāpat uzņēmums to 
piegādā birojos un mājokļos 18,9 vai 11,3 litru 
tvertnēs, kā arī uzstāda un apkopj to lietoša-
nai paredzētu aprīkojumu. Ūdens pārsvarā 
tiek realizēts Latvijā, bet tiek arī eksportēts 
uz Lietuvu, Igauniju un Kipru. Eksportam ir 
izstrādāts zīmols „Z-water”.

24. maijā notika velo svētki 
“Garkalne Ripo”! Bija brauciens, 
kurš sākās aiz lielveikala “Depo” 
un beidzās Langstiņu publis-
kajā pludmalē. Radošākajiem 
dalībniekiem par piedalīšanos 
tika pasniegtas jaukas veicināša-
nas balvas. Pasākumā piedalījās 
velotriālisti ar velotrikiem un 
daiļās VeloLove meitenes. Tur 
bija apskatāmi dažādi maz-
liet uz mākslu pretendējoši 
velosipēdi ar kuriem pat varēja 
izbraukt līkumu! Skanot līksmai 
mūzikai, ko izpildīja fantastiskā 
džeza “bigbanda” “Bunch Of 
Gentlemen” – vakars iekarsa un 
apmeklētāji metās dejās. Kā viss 
notika pasākumā variet skatīties 
Garkalnes 60 ziņās. Pasāku-
ma fotogaleriju varat aplūkot 
ievadot saiti datora pārlūk-
programā: http://garkalne.lv/
foto/2013/garkalneripo/
Paldies visiem, kas piedalījās, 
iespējams tiksimies nākošgad 
atkal!

Mārcis Bauze-Krastiņš

Garkalne Ripo

Paziņojums: Saskaņā ar Atkritumu apsaimniekošanas likuma 18. pantu pašvaldība  
līdz 2013. gada 1. jūlijam izvēlas atkritumu apsaimniekotāju, kurš veiks sadzīves atkritu-
mu savākšanu, pārvadāšanu, pārkraušanu un uzglabāšanu attiecīgajā sadzīves atkritu-
mu apsaimniekošanas zonā.
Informējam, ka turpmāk sadzīves atkritumu apsaimniekošanu Garkalnes novada teritori-
jā veiks pašvaldības SIA “Garkalnes komunālserviss”. Līdz ar to, visi līgumi par sadzīves 
atkritumu savākšanu, kas ir noslēgti  ar citiem apsaimniekotājiem, nav spēkā. Garkalnes 
novada iedzīvotājiem, kuriem nav noslēgts līgums par sadzīves atkritumu izvešanu ar 
SIA “Garkalnes komunālserviss”, tuvākajā laikā šāds līgums ir jānoslēdz.!
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Zaļās vārnas skola
Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolā 21. 
jūnijā ar radošo darbu izstādi un koncertu ve-
cākiem, radiem, draugiem un visiem labvēļiem 
noslēdzās radoši izglītojošās desmit dienas 
„Zaļās vārnas skolā”. 

Ceturto vasaru pēc kārtas no 10. jūnija līdz 21. 
jūnijam Berģu Mūzikas un mākslas pamat-
skolas telpās un tās teritorijā „zaļie vārnulē-
ni” nostiprināja ne tikai skolas solā apgūtās 
prasmes, bet ieguva arī jaunas zināšanas, 
piedaloties dažādās aktivitātēs, nodarbībās: 
slapjā un sausā filcēšanā, nodarbībā ar orga-
nisko stiklu, keramikā, zīmēšanā, gleznošanā, 
sportā. Radošās darbnīcas „Zaļās vārnas skola” 
dalībnieki ar azartu apguva latviešu un cittautu 
dančus, rotaļas un dziesmas; ar interesi iepa-
zinās ar seniem amatiem un prasmēm, gūtās 
zināšanas dalībnieki izmantoja arī praktiski, 
no dabā atrodamiem materiāliem pagatavojot 
dažādus skaņu rīkus un tos izrotājot. Radošās 
darbnīcas dalībnieki jau otro gadu, piedaloties 
Zaļā takā, iepazīst arī tuvāk Garkalnes novada 
floru un faunu. Zaļā taka – nodarbība dabā, 
kad dalībnieki ar pieredzējušiem pasniedzējiem 
devās divu dienu pārgājienā iepazīt tuvākā 
apkaimē augus, dzīvniekus, iemācījās uzcelt 
telti, iekurt ugunskuru, paši pagatavoja zupu 
un putru, iemācījās sadarboties komandā. Arī 
šogad radošās darbnīcas dalībniekiem bija 
iespēja iepazīties ar Garkalnes novadā esošo 
zemnieku saimniecību „Meždruvas -1”, kuras 
saimnieki piedāvāja ne tikai aplūkot kazas un 
jāt ar zirgiem, bet arī izglītoja bērnus par zirga 
brīnumainām spējām, ko izmanto reitterapijā.

Šogad radošās darbnīcas „Zaļās vārnas skola” 
vadītājai bija iesniegti 70 vecāku iesniegumi, no 
kuriem lielākā daļa pretendēja uz 30 apmak-
sātām vietām. Pateicoties Garkalnes novada 
Domes finansiālam atbalstam, vēl jūnijā tika 
atrasts finansējums trim bērniem, līdz ar to 
šogad 33 bērnu vecākiem nebija jādomā, kā 
samaksāt dalības maksu radošā darbnīcā „Zaļās 
vārnas skola”. Liels paldies Garkalnes novada 
Domei (īpaši k/c „Berģi”) par atbalstu, jo 33 fi-
nansētās vietas izmantoja 36 Garkalnes novadā 
deklarētie bērni. Tā kā šogad no Domes puses 
bija liels finansiāls atbalsts, arī „Zaļās vārnas 
skolā” bija ieviesti stingrāki iekšējās kārtības 
noteikumi, kurus ignorējot dalībnieks tiktu 
izslēgts. Diemžēl pirmo reizi četru gadu laikā 
nācās vienu dalībnieku izslēgt, dodot iespēju 
citiem bērniem izmantot Domes piešķirtos lī-
dzekļus. Tamdēļ lūgums vecākiem īpaši izvērtēt 
piedāvāto programmu (ne tikai jau minētajai 
radošai darbnīcai, bet arī citiem piedāvājumiem 

vasarā), pārrunāt ar bērnu, vai tas viņu interesē, 
saista, uzrunā, jo „Zaļās vārna skola” nav 
auklīšu dienests, kas tikai nodarbojas ar bērnu 
pieskatīšanu. Dalībnieku saraksts mainījās arī 
vēl īsu brīdi pirms 10. jūnija, kad 8 vecāki, kuri 
pretendēja uz finansētām vietām, atteica dalību 
dažādu iemeslu dēļ (bērns pie omes Latga-
lē, bērna veselības stāvokļa dēļ u.c.). Desmit 
dienās radošās darbnīcas programmu apguva 
44 dalībnieki, no kuriem astoņi dalībnieku 
vecāki (4-Garkalnes novadā deklarētie, 4–Rīgā 
deklarētie) piedalījās ar daļēju līdzfinansējumu. 
Diemžēl 18 dalībniekus (12 – Garkalnes novada 
iedzīvotāji, bet 3 iesniegumos netika norādīta 
deklarētā dzīves vieta) šogad uzņemt nevarē-
jām, jo arī te telpu trūkums noteica dalībnieku 
skaitu.

Skaidrs ir tas, ka ir pietiekami daudz vecāku, 
kas atbalsta savu bērnu izvēli – daļu vasaras 
brīvlaika pavadīt radošā darbnīcā „Zaļās vārnas 
skola” tuvu savai dzīves vietai – Upesciemā, 
Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolā. Vecāki, 
kuru atvases tika Garkalnes novada Domes 
finansētā programmā, ir ļoti apmierināti, ka 
nebija jāstaigā pa Domes gaiteņiem no viena 
kabineta uz otru, kā tas bija pērn. Tas liek 
domāt, ka arī jaunajam Domes sasaukumam 
un Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolas 
iestādes vadītājam jāturpina arī šajā virzienā 
uzņemtais kurss, precizējot radošās darbnīcas 
organizētājiem dokumentu aprites kārtību, 
noteikumus.

Paldies Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolas 
direktoram P. Saleniekam par iespēju izmatot 
skolas telpas, skolas darbiniekiem (Sandrim, 
Ziedonim, Edmundam, Dacei, Elizabetei) par 
atbalstu, SIA „Līče” par sātīgām pusdienām 
un gardiem launagiem, J.Lepsim par drošu 
telšu pilsētiņas nometnes vietu, paldies radoši 
atraktīvajiem dalībniekiem un atsaucīgi sapro-
tošajiem vecākiem. Liels paldies liepājniecei 
Dzintrai Orbai un radošās darbnīcas „Zaļās 
vārnas skola” pasniedzējiem: Diānai Krievi-
ņai, Ievai Vahterei, Lienei Križevicai, Dainim 
Ļeļevam, Arnoldam Bahmanim. Lielum liels 
paldies Garkalnes novada Domei par finansiālu 
atbalstu un iespēju organizēt jau ceturto gadu 
„Zaļās vārnas skolu” Upesciemā. Līdz nākamai 
vasarai, vārnulēni!

Radošās darbnīcas „Zaļās vārnas skola” vadītāja 
Ieva Križevica

Skat. foto: http://bmmp.lv/foto/zvsk2013-1/  
un http://bmmp.lv/foto/zvsk2013-2/

Senioriem laiku pa laikam noderīga ir domu ap-
maiņa, šoreiz  ciemos aicināja Siguldas pensionāru 
padome. Devāmies gūt siguldiešu pieredzi. Pagasta 
pensionāru nodaļas vadītāja Ruta Kupce tūlīt mūs 
vedina pie novadnieces Felicitas Ertneres piemiņas 
zīmes, tur fotografējamies, saņemam glīto „Sigulda 
aizrauj” – visa gada pasākumu kalendāru un do-
damies glīti iekārtotās plašās un mājīgās darba un 
atpūtas telpas. Pie sienas rokdarbnieču kopdarbs – 
sienas sega, uz galdiem mapes ar preses publikā-
cijām, darbu plāniem, atzinībām un fotogrāfijām. 
Senioru rīcībā ir dators, printeris, kopētājs. Blakus 
telpā var nodarboties ar sportu un izmantot iegā-
dātos trenažierus. 

Ruta Kupce lepojas ar aktīvākiem pagasta senio-
riem – to ir ap četrdesmit, kuri apgūst datora pras-
mes, iesaistās pasākumu organizēšanā. Ne tikvien 
pagastā, bet arī kaimiņzemēs un Anglijā pazīstama 
ir dāmu deju kopa „Preilenes”. Plašas svinības ir 
„Veco ļaužu” diena, kad ar saviem groziņiem sa-
brauc pensionāri no visiem pagastiem un uzstājas 
gan pašu kolektīvi, gan viesi. Mediķi rūpējas, lai 
visiem būtu laba veselība. Dienas centrā 2 reizes 
mēnesi seniori mēra asinsspiedienu un saņem 
bezmaksas konsultācijas. 

Pastāstām, kā Garkalnes Dome rūpējas par saviem 
veciem ļaudīm. Milda Poriete stāsta, cik daudz un 
iejūtīgi viņai palīdzēts slimības gadījumā. Stāstam 
arī par atbalstu pašdarbības kolektīvu darbībā.

Laiks rit, mūs jau gaida pilsētas pensionāri un viņu 
priekšstāvis Alfons Jumiķis. ”Namiņā”, kur dar-
bojas pilsētnieki, mājvieta ir arī māmiņu klubam. 
Šī celtne pensionāru rīcībā ir jau 2 gadus. Telpas 
plašas, sponsoru dāvāti galdi un krēsli, sportam – 
trenažieri, komunikācijai – dators, printeris un 
kopētājs. Apkārtne pašu senioru labiekārtota.
Pilsētniekiem ir sava reģistrēta pensionāru bied-
rība ar stingru uzskaiti, dokumentāciju un biedru 
kartēm. Mūs priecē dāmu vokālais ansamblis „Me-

lodija”, kurš tagad jau ieguvis atzinību, popularitāti 
un apmaksātu vadītāju, arī deju kolektīvs „Sniega 
roze”. Čakli darbojas nūjotāji, velobraucēji pa 
takām brauc 14 km. Seniorus piesaista ikmēneša 
organizētās izstādes par dažādam tēmām – foto-
grāfijas, senie mājturības priekšmeti, audumi, 
rokdarbi. Arī pašreiz „Namiņu” rotāja ārstes Balt-
kalnes brīnišķīgi izšūtas un no ziediem darinātas 
gleznas un adījumi, gleznotāju studijas audekli.
Siguldas Dome rūpē ir „vecie ļaudis”, kuri pārdzī-
vojuši  kara šausmas, pēckara Sibīrijas grūtumu, 
audzinājusi savus bērnus un tagad ir balsts tautas 
tradīciju un amata prasmju nodošanai saviem 
mazbērniem. Tādēļ Siguldā pensionāri ar identi-
fikācijas kartēm brauc autobusā par brīvu, ir arī 
daži braucieni uz tālākiem maršrutiem. Senioriem 
atvēlētās telpas un „Namiņa” izdevumus atmaksā 
Dome, tiek organizētas ekskursijas, dažos veikalos 
ir atlaides pārtikai. Kopā ar „Sarkano krustu” or-
ganizē „Savstarpējo palīdzību”  mantu maiņai reizi 
nedēļā – arī te stingra uzskaite.

Regulāras ir mediķu sarunas un veselības pārbau-
des. Četras reizes gada seniori rīko tematiskus 
vakarus –Ziemassvētki, Lieldienas, Zaļumballe 
Pēterdienā. Visiem ļoti patīk Ziemassvētki – 
Domes mazās dāvaniņas, sponsoru dāvāti augļi 
un saldumi, pašu noformētas paciņas. Skolotāji, 
mediķi, transporta darbinieki organizē savas 
profesiju atceres svētkus. Nu jau saruna tik spraiga, 
ka Inārai Reimanei un mums ir savs sakāmais par 
mūsu čaklajiem kolektīviem, mūsu jaunām telpām 
un iecerēm, Domes atbalstu un novērtējumu visos 
pasākumos.

Apkārt tik daudz skaistuma, apskatām bobsleja 
trasi, Kaķīškalnu, paraugāmies pāri Gaujas sen-
lejai. Sakām sirsnīgu paldies par gūto pieredzi un 
priecīgi dodamies mājup. Vēlreiz paldies Garkalnes 
Domei un šoferim Jurim.

Garkalnes pensionāru padome

Sigulda aizrauj!
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Aizverot ciet Air Baltic žurnālu lappusi, kurā mani pārsteidza raksts par mana kolēģa un drauga 
Kaspara Podnieka uznācienu Venēcijas biennālē, ieskatījos tumšajā lidmašīnas lūramlodziņā. Lū-
kodamies tajā, es ieraudzīju grezni izgaismoto Baku rīta agrumā.

Pirmais azerbaidžānis, ko satiku, bija robežsargs. Skatoties pasēs, viņš visiem mazliet dusmīgi zem 
deguna murminot atgādināja, ka jāskatās kamerā. Vērojot cilvēkus uzzināju, ka kamera, kura nav 
īsti ieraugāma, cilvēkus satrauc vairāk nekā, ja tā ir redzama. Jāatzīst, ka lidostā mani aizkustināja 
īpaša iespēja – pasažieriem  pēc savas izvēles pārbaudīt, vai tie nav atveduši līdzi kaut ko aizdomīgu 
vai nelikumīgu? To varēja arī nedarīt, bet novēroju, ka daži cilvēki pārbauda savu koferu saturu 
pašiniciatīvas vai vienkārši apmulsuma pēc. Šīs nodarbes novērošana  bija aizraujošākais, ko varēju 
darīt gaidot aizkavējušos pasažierus lidostā.

Pēc brīža mūsu jautrajai kompānijai jau bija iespēja ieraudzīt smaidīgā un viesmīlīgā Tofika seju. 
Pateicoties Tofika darbam un neatlaidībai mēs bijām nokļuvuši šajā jaukajā zemē. Pēc satikšanās ar 
viņu sasēdāmies spēkratos, kurus bija sarūpējuši mūsu viesmīlīgie azeru draugi. Izrādījās, ka brau-
cam uz Masalli, vietu, kur visam  jānotiek. Mums trijiem laimīgajiem pasažieriem sanāca iespēja 
parunāties ar Ilhamu, kurš vadīja savu lielo lepno Roveri. Braukdams cauri pilsētai viņš stāstīja, 
ka prezidentam arhitektūra esot sirds lieta, tāpēc atgriežoties no dažādām ārzemēm viņš līdzi 
atvedis daudzu, skaistu ēku idejas. Nudien, arhitektūra Baku ir pārsteidzoša, tajā saskaras arhaisms, 
modernais, folklora, klasika. Ieraudzīju Baku arī tiltu, kas atgādina mūsu Daugavas “Vanšinieku”. 
Krietnu gabalu aiz vanšinieka mani pārsteidza lielais, lēni plandošais azeru karogs, kas esot lielā-
kais pasaulē. 

Ilhams, traucoties Latvijas ceļiem neiedomājamā ātrumā, mums stāstīja dažādas, interesantas lietas 
par Azerbaidžānu un atbildēja uz mūsu jautājumiem. Uzzināju, ka viņiem dabā sastopamas dažā-
das indīgas čūskas. Arī kobras esot, bet neviens no kobru atradējiem Ilhamam nav pazīstams. 

Uzzinājām, ka lepni spīdīgs žigulis Baku ielās arī ir labi ieredzēts. Lai gan lielākoties ar tiem aiz-
raujas jaunieši un iesaistās dažādās nelikumīgās “DrugRace” tipa sacīkstēs. Pēc tam spriedām, ka 
žigulis varētu būt samērā cieta mašīna, bet azeru zeme ir pateicīga automašīnu turēšanai, degviela 
salīdzinājumā ar mūsējo lēta, mašīnas nerūsē. Tāda ģeogrāfija un klimats. Par karstumu gan mēs 
vēl neko nezinājām.  

Ilhams šo to pastāstīja par azeru valodu, kurā dzirdama līdzība ar turku valodu. Seldžukiem iebrū-
kot tuvajos austrumos, azerbaidžāņu valoda parādījās šajā reģionā. Notika, tā saucamā, Azerbai-
džānas teritorijas tjurkizācija – process, kas ilga vairākus gadsimtus, līdz radās stabila azerbaidžāņu 
valoda. Azerbaidžāņu valodas veidošanās tika pabeigta 15. gadsimtā. Azeru valodā runā vairāk 
nekā  25 miljoni cilvēku, galvenokārt Azerbaidžānā un Irānā, kā arī azerbaidžāņu diasporās kai-
miņvalstīs Gruzijā, Krievijā, Turcijā, Irākā, Ukrainā.

Ilhams mūs uzcienāja ar izcilu vietējo tarhūnu, tādu kam bija īsta tarhūna garša un krāsa. Braucām 
tālāk...

Izrādās, ka azeri savu prezidentu ciena un godā, jo īpaši mīl arī pašreizējā prezidenta tēvu. Pēdējie 
Azerbaidžānas prezidenti bija tēvs Heidars Alijevs, bet tagad valda viņa dēls Ilhams Alijevs. 

Laika gaitā uzzināju, ka mums kopā jānobrauc aptuveni 260 kilometru, daudz vēroju ainavu.  Baku 
atrodas stipri tuksnesīgā apvidū, lai gan šur un tur par spīti tam bija manāmas lāmas ar duļķainu 
ūdeni. Kaspijas jūra laistījās tirkīza zilumā. Iespaidīgi bija dabiskie akmens krāvumi, kurus man 
tā arī neizdevās nobildēt, jo nebija pie rokas fotoaparāts. Klintis sastāvēja no milzīgiem akmeņiem 
dinozauru lielumā un smagumā. Mēs iebraucām bezgalīgā plašumā, kurā nevarēja saredzēt ne galu, 
ne malu. Tuvojoties Masalli daba sāka palikt auglīgāka, tropiskāka, apdzīvotāka un “žiguļaināka”. 
Iebraucot Masalli, mani pārsteidza tas, ka uz ielām valda govis un žiguļi. Visi nesas galvu reibinoša 
ātrumā, midžina un taurē. Dīvainā kārtā tā nedarīja tikai Ilhams – mūsu ļoti sakarīgais pavadonis. 

Iebraucot Masalli uzzinājām, ka pilsētiņā ir globāls sastrēgums sakarā ar notiekošo folka festivālu. 
Kad ieradāmies gājiens jau bija sācies. Mums tika paziņots, ka gājiens notikšot tikai kādas 15 mi-
nūtes – patiesībā nepilnas divas stundas. Ansamblim, tēlaini runājot, izkāpjot no mašīnas,  uzreiz 
bija jāielec brunčos un pastalās, lai tūlīt dotos gājienā. Pēc pusstundas nīkšanas saulē un karstumā, 
daudzi domāja par savu degunu un iedeguma krēmu. Daži, par spīti visam notiekošajam, izmisīgi 
meklēja mazmājiņu, kurā viņi bija spiesti iepazīties ar vietējo “pēdiņu” tualetes tradīciju. Tās mani 
kautri mulsināja visu ceļojuma laiku, bet pie visa jau nākas pierast. 

Pēc gājiena mūs aizveda uz kempingu, kur bija ļoti jauki, kaut arī visur valdīja 40 grādu karstums. 
Par laimi tur bija lapenes un koki, kuru ēnā varēja omulīgi nīkt un pārspriest sadzīviski nopietnus 
jautājumus. Nospriedām, ka pirms snaudiena jāiedzer slavenā azeru melnā tēja. Dzerot tēju atausa 
vēl viena gaiša doma, ka varētu ieturēt brokastis, neraugoties uz to, ka nāca miegs. Par spīti miegam 
tējai bija uzmundrinošs efekts un brokastis arī bija jau galdā. Uzradās maize, siers, tomāti, gurķi, 
vīns, mērce tāda un mērce šitāda, lapas, zaļumi un citi radījumi. Gaļu es neēdu, bet citi slavēja. Viss 
pārējais izrādījās ārkārtīgi svaigs un garšīgs. Vietējiem šeit garšo zaļas aličas, viņi tās ēd tieši jūnijā 
ar sāli vai bez tās. Vēlāk, kad šī plūme paliek salda un normāla, to neviens vairs neēd. Viņi brīnījās, 
kāpēc mums latviešiem negaršo zaļas aličas. Par spīti tam, ka man negaršoja zaļās aličas, draugi 
uzstāja, ka man jāēd, tas bija mulsinoši. Kad bijām iztirzājuši zaļo aliču jautājumu, noklausījos 
ar interesi vietējo svešajā, savādi dziedošajā, skaļajā valodā. Cik es sapratu, viņi sāka saprast, kas 
viņiem jādara...

Masalli festivāls notika otro gadu. Tā galvenais organizators ir kāds cienījams vīrs, ko visi sauca par 
Dakteri. Dzīvē viņš ir ķirurgs, kurš mīl tautas mūziku un tradīcijas. 

Festivāla atklāšana bija skaļa un krāšņa kā austrumnieku dvēsele. Varēja apjukt no austrumnieciskā 
kultūras izpausmju piedāvājuma un trokšņa. Festivālā piedalījās tautas deju un mūzikas kolektīvi 
no daudzām zemēm: Irānas, Irākas, Krievijas, Turcijas, Turkmenistānas, Gruzijas, Kazahstānas, 
Uzbekistānas, Kirgizstānas.  Azeriem pašiem bija, šķiet, kādi 5 kolektīvi no dažādiem novadiem. 
Uz pasākumu bija ieradušās vairākas televīzijas un pāris tūkstoši cilvēku.

Tērpu daudzveidība un tautiskā mode šeit rādījās augstā vērtē, jo bija apskatāmi vairāki Azerbai-
džānas apgabalu iedzīvotāju kā arī citu tuvo austrumu tautu tērpi. Šeit varēja dzirdēt austrumnie-
ciskas melodijas, kuras viens otrs varētu uztvert kā skaņu, ko izdveš kaķi riesta laikā. Tiesa, par 
spīti “kaķiskajām” skaņām, viss bija interesanti, pat aizraujoši un baudāmi. Ja nebija baudāms, tad 
atlika smieties par savu neizpratni, sievu specifiskajos dziedājumos. Gribētu vēl pieminēt festivālā 
redzētās ugunīgās gruzīnu dejas – vīru ogļu melnos kostīmus, kas kontrastēja ar dāmu baltumu un 

Azeri uzņem
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grāciju. Gribētos pieminēt krievu indiešu mūzikas izpildītājus un ukrainieti, kura dejoja indiešu 
klasisko deju. Dejā bija atainots stāsts par Šivu un Višnu. Apstāklis, ka Indijas tautas folkloras 
pērles izpilda ukrainiete un krievu ansamblis ar nosaukumu “Kailaš”, izsauca sašutumu mūsu 
pavadonī Tofikā. Mani tas, savukārt, uzjautrināja, kaut nevarēju nepiekrist, ka viņam taisnība šajā 
jautājumā... Lai gan, neskatoties uz to, priekšnesums bija samērā autentisks un pārliecinošs. Ar 
daudziem no uzvedumiem Jums pašiem būs iespēja iepazīties kādā no Garkalnes TV īpašajiem 
izlaidumiem. 

Varu droši teikt, ka “Ritenītis” šajā festivālā bija viseksotiskākais folka deju kolektīvs Masalli 
svētkos. Šoreiz deju kolektīva sastāvs, ņemot vērā īso sagatavošanās laiku, bija mazākā skaitā un 
nevarēja parādīt savus spilgtākos horeogrāfijas paraugus. Vietējiem reizēm bija sasāpējis jautājums, 
kāpēc tik maz meiteņu piedalījās dejās. Es arī domāju – vairāk meiteņu uz skatuves būtu labāk, bet 
realitāte bija tāda, ka mazā sastāva un īsā sagatavošanās perioda dēļ, deju kolektīvs “Ritenītis” bija 
ierobežots. Neskatoties uz to priekšnesumi, kā parasti, bija līksmi un dzīvespriecīgi.

Vakarā attapāmies galīgi izbadējušies un saguruši. Tad mums bija iespēja iepazīties ar azeru vaka-
riņošanas paradumiem. Kādam mūsu grupas biedram radās jautājums, vai kaut kur varētu nopirkt 
kādu vietējā vīna pudeli. Uz to Tofiks atbildēja: “Это не возможно – здесь не Европа, вино самo 
придёт” (“Tas nav iespējams, šeit nav Eiropa – vīns atnāks pats”). Nudien,  vīns pats atnāca, parā-
dījās arī uz galda dažādas latvieša vēderam saprotams lietas. Daudz dažādu zaļumu, dažādi gaļas 
izstrādājumi, siers, maize, sarkana mērce, ārkārtīgi garšīgs vietējā ražojuma kompots, ko biju jau 
pamanījis brokastīs, bet pats dievīgākais bija uz uguns cepts baklažāns ar kartupeļiem un papriku. 
Būtu jāpiemin arī zaļās aličas! Jāatzīst, ka gribējām vai negribējām, bet baroja un dzirdīja viņi mūs 
kā uz kaušanu. Ēdiens bija vienkāršs, garšīgs un svaigs. 

Pēc vakariņām bija pienācis laiks pirmajam tostam. Tosti šajā zemē ir gandrīz vai maizes vie-
tā. Glāzīti rokās turēdams,  viegli miegainā un nazālā tembrā, pavadonis Tofiks ar tostiem mūs 
iepriecināja rītos, vakaros un visos citos iespējamos mirkļos. Tosti šajā zemē ir četri, kuri rotācijas 
kārtībā tiek mijiedarbināti dažādos garumos un interpretācijās. Tosti ir: “За братство, за дружбу, 
за любовь” (“par brālību, draudzību, mīlestību”) un visiem, pieceļoties kājās, – “за женщин” (“par 
sievietēm”). Ar lielām mokām pēc kārtīgas sēdēšanas, ēšanas un smiešanās un  tostu runāšanas mēs 
devāmies gulēt, lai no rīta pieceltos un uzzinātu to, ka neviens neko nezin par festivāla grafiku... 

Savā ziņā mēs jau bijām pieraduši pie neziņas un pēc neilga laika mūs aizveda uz pilsētu, lai pēc 
tam varētu aizvest uz cita ciema mežiņu, kur starp kokiem bija uzbūvēta improvizēta skatuve, 
mazliet bīstama dejošanai. Par laimi nekas slikts šajā sakarā nenotika. Kā jau tas ir ierasts, reizēm 
šajā un arī dažās citās zemēs, nekas savlaicīgi nevar notikt. Kad piebraucām, jau pulcējās samērā 
liels skaits skatītāju. Aptuveni pusstundu mums bija iespēja lūkoties kā organizatori izliek karodzi-
ņus un divus A3 izmēra plakātus. Beidzot vadītājs kautri uzsāka savu uzrunu un pasākums varēja 
sākties. Pēc koncerta varēju spriest, ka azerus sajūsmina īpaši skaļa mūzika. Par spīti no skaļuma 
izkropļotajai mūzikas skaņai viņi to dievina. Kad vien var, tad dejo. Dejas viņiem ir ar  izteikti ar 
tautiskiem elementiem. Tā ir veikla kāju mētāšana uz vietas, rokas izstiepjot uz sāniem. Pēc kon-
certa uzzinājām, ka visi auto vadītāji, kuri mūs vadāja smalkos, jaunos džipos bija ārsti. Galvenais 
pasākuma organizators arī bija ārsts. Pēc koncerta viņš mūs uzņēma savā viesu namā. Viesu namā 
mūs ielika mērcēties minerālūdeņu vannās, kuras esot ļoti veselīgas. Pēc tam bija jaukas pusdie-
nas. Vakarā visus deju kolektīvus iepriecināja pamatīgs bankets, kura dejās, mielastā piedalījās visi 
festivāla kolektīvu dalībnieki un darbinieki. Ieēst vairs gandrīz nevarējām. 

Nākošajā dienā, atpakaļceļā uz Baku iebraucām pludmalē, kurā mums bija jāēd brokastis. Biju 
sajūsmā mirklī, kad man “sanāca” nofilmēt, kā vietējie draudzīgi cīnās brīvo cīņu stilistikā. Vēl 
laimīgāks vēroju, kad divi tēvaiņi spēlēja volejbolu ar samērā lielu akmens bluķi. Tālāk mans video 
kadrs pārslīdēja uz diviem monotoni velkošiem ielu muzikantiem, kuri spēlēja mūziku austrumu 
noskaņās. Atklājot, ka moments nav iemūžināts, par spīti tam, ka vaiga sviedros un kārtīgi es noti-
kušo filmēju, biju dusmīgs. Vēlāk devāmies pastaigā pa Baku. Tā ir liela, moderna pilsēta. Kā man 
stāstīja Ilhams, Azerbaidžānas prezidentam esot mērķis Baku uztaisīt par skaistāko pilsētu tuvajos 
austrumos. Baku atrodas Kaspijas jūras krastā, savu attīstību tā galvenokārt balsta uz tuvējām 
naftas atradnēm.

Pēdējā viesošanās vakarā deju kolektīvu “Ritenīti” un viņu pavadoņus Azerbaidžānas vēstnieks 
Hardijs Baumanis uzaicināja uz vakariņām kādā no Baku restorāniem. Vakariņu laikā mūs priecēja 
dejotājas, kas dejoja vairākos stilos, visefektīgākā bija viņu vēderdeja. Pēc varenajām vakariņām, 
gaidot savu lidmašīnu, vēl izbaudījām Baku bulvāru naksnīgo atmosfēru. Tad bija laiks sēsties 
smalkajos spēkratos un atvadīties no šīs ļoti viesmīlīgās zemes. Kad devāmies atpakaļ uz Rīgu 
pamanīju, ka Baku lidosta pēc skata atgādina lidojošo šķīvīti. Azerbaidžāna ir vieta, kur būt un 
atgriezties, jo cilvēki tur ir sirsnīgi un viesmīlīgi!

Citi interesanti fakti:

Man bija jāizmaina divdesmit eiro pret divdesmit vietējām naudiņām. Bankā manatus pret eiro 
nemaina, jo nevienam eiro nevajagot. Dolāri Azerbaidžānā ir  populārāki, lai gan kurss dolāram 
nav izdevīgs.  Dakteris-šoferis-pavadonis mūs aizveda līdz tuvākajam tirgum, kas atradās netālu 
no Masalli centra jaunajām, ārkārtīgi greznajām celtnēm. Tirgus mazliet atgādināja filmās redzētos 
pēckara tirdziņus. Viss netīrs un pussabrucis par spīti tam, ka kaut ko varbūt mazliet atjauno. Tur 
tad arī notika naudas darījums, kas izrādījās lieks, jo ārsti-pavadoņi nemaz neļāva kaut ko pašiem 
pirkt. Ja ko iegribējās, tad viņi mums to nopirka. Kopumā – kā  jau kārtīgiem latviešiem, ne īsti ko 
gribējās un arī vajadzēja. 

Sievietēm staigāt vienām  Masalli, zināmu apsvērumu dēļ nav prāta darbs. Baku tā nav tik aktuāla 
problēma, bet dāmām savs pavadonis šajā zemē varētu noderēt. Droši var staigāt tās, kurām patīk 
un saista Azerbaidžānas vīriešu uzmanība.

Interesanti ir Masalli apvidus geizeri un karstie avoti. Šajās vietās ir izslavētas vannu procedūras. 
Tām piemītot dziedniecisks spēks un reģenerācijas īpašības. Avoti ož pēc pastāvējušām olām, jo 
tur klāt ūdenim ir sērs. Nudien, karstuma dēļ kājas šajos avotos noturēt ir grūti. Daba šajā apvidū 
ir ļoti skaista, kalni mežiem klāti. Tik vien žēl, ka nav dabīgas ūdenstilpnes, kurās varētu peldēties.  
Peldēt var Kaspijas jūrā, bet tā atrodas krietnu gabalu no Masalli reģiona. 

Cauri kalniem un to ceļiem braukāja žiguļu ordas. Mašīnās sēdošie midžināja ar lampām un jautri 
skandināja savus taures instrumentus. To darīja visi, neatkarīgi no tā, vai tie ir jaunu džipu vai 
žiguļu īpašnieki. Visam tam pa vidu pastaigājās govis.

Mārcis Bauze-Krastiņš

Ritenīti & Co
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APSTIPRINĀTI 
ar Garkalnes novada domes 

2013.gada 28.maija sēdes lēmumu 
(protokols Nr.5, 10.§)

Saistošie noteikumi Nr.6
Par pašvaldības nodevu par būvatļaujas saņemšanu Garkalnes novadā

Izdoti saskana ar likuma “Par pašvaldībām” 21.panta pirmās daļas 
15.punktu, likuma “Par nodokļiem un nodevām” 12.panta pirmās daļas 10.punktu un 

Ministru kabineta 2005.gada 28.jūnija noteikumu Nr.480 
„Noteikumi par kārtību, kādā pašvaldības var uzlikt pašvaldību nodevas” 15.punktu

1. Saistošie noteikumi (turpmāk - noteikumi) nosaka pašvaldības nodevas par būvatļaujas saņemšanu likmes aprēķināšanas kārtību un 
atvieglojumu piemērošanu.
2. Nodevas maksātāji ir fiziskas un juridiskas personas, kuras saņem būvatļauju objektu būvniecībai Garkalnes novadā. No nodevas 
samaksas tiek atbrīvotas šādas personas:
2.1. pirmās un otras grupas invalīdi, politiski represētas personas un Černobiļas AES avārijas seku likvidētāji, maznodrošinātās 
personas, daudzbērnu ģimenes, ja viņi veic būvniecību savām vajadzībām (dzīvokli, viena dzīvokļa dzīvojamas mājas, saimniecības 
ekas, garāžas individuālai lietošanai) un būvobjekta kopplatība nepārsniedz 150 m²;
2.2. būvatļaujas saņēmēji, ja būvniecība tiek realizēta pilnīgi vai daļēji (vismaz 50% apmērā) par Garkalnes novada pašvaldības vai valsts 
budžeta līdzekļiem.
3. Kultūras pieminekļu rekonstrukcijas un restaurācijas gadījumā nodeva tiek piemērota ar 50% atlaidi.
4. Nodevas par būvatļaujas saņemšanu likme ir aprēķināma pēc šādas formulas:
Nodeva = A x B , kur:
- A – likme (latos), kura atkarīga no būves tipa un tās kopējās platības vai garuma (1.pielikums);
- B – koeficients, kas atkarīgs no būvniecības veida (jaunbūve, rekonstrukcija, renovācija, restaurācija vai nojaukšana) (2.pielikums).
5. Gadījumā, ja būvatļauja tiek dota kompleksa rakstura objektam, kura funkcionēšanas nodrošināšanai tiek paredzēts izbūvēt 
autonovietni vairāk nekā 20 automašīnām, un kurai netiek saņemta atsevišķa būvatļauja, kopējo nodevas apmēru veido nodeva par 
galveno objektu plus nodeva par autonovietni.
6. Gadījumā, ja dzīvojamās mājas būvprojektā tiek paredzēta palīgēka (saimniecības ēka) un/vai peldbaseins, kuru būvniecībai netiek 
saņemta atsevišķa būvatļauja, kopējo nodevas apmēru veido nodeva par dzīvojamo māju plus nodeva par palīgēku (saimniecības ēku) 
un/vai peldbaseinu.
7. Nodeva tiek maksāta Ministru kabineta 2005.gada 28.jūnija noteikumu Nr.480 „Noteikumi par kārtību, kādā pašvaldības var uzlikt 
pašvaldību nodevas” 15.punktā noteiktajā kārtībā.
8. Nodeva iemaksājama Garkalnes novada pašvaldības kasē, Brīvības gatvē 455, Rīgā, vai jāpārskaita uz Garkalnes novada pašvaldības 
norēķinu kontu: AS “SEB banka”, Vidzemes filiāle,  LV62UNLA0034105293100.
9. Atzīt par spēku zaudējušiem Garkalnes pagasta padomes 2005.gada 24.augusta saistošos noteikumus Nr.17 „Par nodevu būvatļaujas 
saņemšanai”.

Domes priekšsēdētājs                                                                    M.G. Bauze-Krastiņš

Garkalnes novada domes 2013.gada 28.maija saistošo noteikumu Nr.6 
„Par pašvaldības nodevu par būvatlaujas sanemšanu Garkalnes novadā” pielikums Nr.1 

Likme (latos), kura atkarīga no būves tipa (A)

Nr. Būves tips Platība (m2)/ 
garums (m)

Likme (LVL)

1. Dārza mājas līdz 40 15

2. Individuālās dzīvojamās mājas 
(viena vai divu dzīvokļu), dvīņu mājas
un vasarnīcas 

40 - 120 25

120-250 40

virs 250 80

3. Rindu mājas (ar vairāk, nekā divām sekcijām) - 150

4. Mazstāvu daudzdzīvokļu dzīvojamās mājas - 150

5. Daudzstāvu daudzdzīvokļu dzīvojamās mājas - 400

6. Viesnīcas, viesu mājas līdz 500 150

virs 500 300

7. Kempingi - 80

8. Biroju ēkas līdz 500
virs 500

150
300

9. Komercobjekts (veikals, aptieka, kafejnīca, 
sabiedriskās ēdināšanas objekts, spēļu zāle, 
autoserviss, un tml.)

līdz 150
virs 150

50
100

Autostāvvieta ēkā (kas nav cita objekta 
sastāvdaļa)

- 200

10. Lielveikals un vairumtirdzniecības ēkas virs 300 500

11. Dzīvnieku aprūpes ēkas (veterinārās 
klīnikas, aptiekas, patversmes)

- 50

Ēkas plašizklaides pasākumiem:
•	 apjumtās estrādes

- 50

- 300•	 teātri, kinoteātri, koncertzāles, cirka ēkas, 
mūzikas, deju un citu plašizklaides 
pasākumu ēkas

Izglītības iestāžu ēkas - 100

Muzeji un bibliotēkas - 100

Ārstniecības vai veselības aprūpes iestāžu ēkas - 200

Sporta ēkas līdz 200
200-600
virs 600

50
100
200

Kulta ēkas - 150

Loģistikas centrs virs 1000 1000

Rūpnieciskās ražošanas ēkas līdz 300
300 – 1000
virs 1000

150
300
1000

Saimniecības ēkas (tai skaitā garāžas) līdz 50 15

virs 50 25

Sakaru ēkas, stacijas, termināļi un ar tiem 
saistītās ēkas

- 300

Noliktavas līdz 300
virs 300

50
200

Ielas un ceļi, tilti, estakādes utml. - 50

Transportlīdzekļu novietošanas laukums virs 10 
transportlīdzekļiem

100

Inženierkomunikācijas - 50

Sakaru torņi - 500

Žogi - 15

Domes priekšsēdētājs                                                                      M.G. Bauze-Krastiņš

Garkalnes novada domes 2013.gada 28.maija saistošo noteikumu Nr.6
„Par pašvaldības nodevu par būvatlaujas sanemšanu Garkalnes novadā” pielikums Nr.2

Koeficients, kas atkarīgs no būvniecības veida (B)

Jaunbūve 1

Rekonstrukcija 0,7

Restaurācija 0,5

Nojaukšana 0,2

Domes priekšsēdētājs                                                                      M.G. Bauze-Krastiņš

Garkalnes novada domes saistošo noteikumu „Par pašvaldības nodevu par būvatlaujas 
sanemšanu Garkalnes novadā” projekta paskaidrojuma raksts. 

Paskaidrojuma raksta 
sadaļas Norādāmā informācija

1. Projekta nepieciešamības 
pamatojums

Ministru kabineta 2005.gada 28.jūnija noteikumu Nr.480 „Noteikumi par kārtību, 
kādā pašvaldības var uzlikt pašvaldību nodevas” 15.punktā ir noteikts, ka nodevas par 
būvatļaujas saņemšanu likmē ietver izmaksas, kas vietējās pašvaldības institūcijām 
rodas būvprojekta saskaņošanas laikā (būvprojekta saskaņošana, nepieciešamo 
dokumentu sagatavošana un izsniegšana, kā arī citas ar būvprojekta saskaņošanu 
saistītas darbības).
Šobrīd Garkalnes novadā ir spēkā Garkalnes pagasta padomes 2005.gada 24.augusta 
saistošie noteikumi Nr.17 „Par nodevu būvatļaujas saņemšanai”, kas neatbilst šī 
brīža spēkā esošo normatīvo aktu prasībām. Līdz ar to, ir nepieciešams pieņemt 
jaunos saistošos noteikumus, kas noteiktu nodevas par būvatļaujas saņemšanu likmi 
Garkalnes novadā.

2. Īss projekta satura 
izklāsts

1. Saistošo noteikumu projektā (turpmāk – SN projekts) ir paredzēta formula nodevas 
likmes aprēķināšanai, ņemot vērā iespējamās pašvaldības administratīvās 
izmaksas, kas rodas būvprojekta saskaņošanas, kā arī nepieciešamo dokumentu 
sagatavošana un izsniegšanas (piemēram, Plānošanas un arhitektūras 
uzdevuma sastādīšana) laikā. 

2. SN projektā ir noteiktas personu grupas, kas ir atbrīvotas no nodevas samaksas, kā 
arī noteikti gadījumi, kad ir piemērojama atlaide. 

3. Informācija par plānoto 
projekta ietekmi uz 
pašvaldības budžetu

3.1. SN projektā paredzēts palielināt nodevas likmes, līdz ar to, sagaidāms, ka 
tiks palielināti ieņēmumi pašvaldības budžetā, kuros šobrīd nav iespējams 
aprēķināt, jo tas ir atkārīgas no pieprasīto būvatļauju skaita un plānoto būvju 
veida.

3.2. SN izpildes nodrošināšanai nav nepieciešams veidot jaunas pašvaldības 
institūcijas, darba vietas vai paplašināt esošo institūciju kompetenci.

Domes priekšsēdētājs                                                                 M.G. Bauze-Krastiņš

No 12.–15. jūnijam Ventspilī un Liepājā norisinājās Latvijas Jaunatnes vasaras olimpiskās spēles. Sacen-
sībās piedalījās aptuveni 3000 dalībnieki, tai skaitā vairāk nekā 2500 sportisti no 79 pašvaldībām. Skaitot 
kvalifikācijas sacensības kopā piedalījās 88 Latvijas novadu pašvaldības un vairāk kā 3000 sportistu.

Garkalnes novada delegācijā šoreiz 3 sportisti trīs sporta veidos. Ņikita Vencjuns sporta vingrošanā, Kirils 
Eglītis taekvondo un Dita Laura Svārpstone peldēšanā. Jāpiemin, ka kvalifikācijas sacensībās piedalījās arī 
jaunietes basketbolā, kurām diemžēl neizdevās kvalificēties finālsacensībām, atzīstot Rīgas, Daugavpils un 
Ogres pārākumu.

No sportiskā viedokļa vislabāk veicās Ņiķitam Vencjunam, kurš izcīnīja trīs trešās vietas individuālas 
sacensības vingrošanā - uz apļiem, brīvās kustībās un uz zirga. Kā arī tika iegūta 4. vieta daudzcīņā. Labi 
rezultāti arī citiem mūsu novada dalībniekiem – Kirils Eglītis izcīnīja 5-6 dalīto vietu taekvondo svara 
kategorijā līdz 59 kg. Dita Laura Svārpstone izcīnīja 9 v. 400m brīvajā stilā, 11.vietu 200 kompleksajā 
peldējumā un 12 .v. 100m brīvajā stilā.

Kopumā Garkalnes novada delegācija ar iegūtām 3 godalgām (3 bronzas), atrodas 54. vietā neoficiālajā 
pašvaldību reitingā. Pārliecinoši pirmā ir Rīgas pilsētas komanda (177 medaļas; 69 zelta, 55 sudraba un 
53 bronzas), tai seko Daugavpils pilsēta (58 medaļas; 20 zelta, 21 sudraba, 17 bronzas) un Jūrmalas pilsēta 
(48 medaļas; 17 zelta, 18 sudraba, 13 bronzas).

Latvijas jaunatnes Olimpiādē  
Garkalnes novadam 3 bronzas medaļas

22. maijā Garkalnē notika „Maija turnīrs” tenisā pašiem mazākajiem SK ”Garkalnes tenisa skolas” audzēk-
ņiem. Bērni pa piecām apakšgrupām cīnījās atbilstoši vecumam un spējām. Lielie bērni izmēģināja savas 
spējas, kā laukuma tiesneši. Ne kurš katrs var, jo tas prasa atbildības sajūtu, lielu koncentrēšanās spēju un 
drosmi. Liels paldies Undīnei Strautai, Gustam Avenam, Vadimam Jurim un Rūdolfam Rimšelim.

Trešās vietas ieguvēji savās apakšgrupās bija Sofija Novikova, Bruno Osītis, Teodors Rimšelis, Līna Aveni-
ņa, Gabriela Gaisma Sproģe.

Otro vietu ieguva Gusts Avens, Marta Kļaviņa, Valters Evardsons, Annija Brence, Elza Mežinska. Pirmo 
vietu ieguva Undīne Strauta, Kristiāns Brencis, Tigrans Stepanjans, Bruno Avens, Bruno Horsts.

Ieva Horste, SK ”Garkalnes tenisa skola„ valdes locekle

Maija turnīrs tenisā
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Garkalnes novada  
dzimtsarakstu nodaļā Sveicam jubilārus!

Noslēgusies aptauja – ideju konkurss
„Par ēku un teritorijas izmantošanu Sakaru ielā 5 un 5a, Langstiņos”

Garkalnes novada dome 15. februārī izsludināja aptauju – ideju konkursu ar mērķi rast iespējami labāko 
teritorijas un esošās apbūves izmantošanas priekšlikumu, kas atbilstu Langstiņu iedzīvotāju vajadzībām.

2013. gada 12. jūnijā ar žūrijas komisijas lēmumu noslēdzās aptauja – ideju konkurss „Par ēku un terito-
rijas izmantošanu Sakaru ielā 5 un 5a, Langstiņos”. Žūrijas komisija nolēma mainīt prēmiju sadalījumu, 
nepārsniedzot prēmiju fonda apmērus: I. godalgu nepiešķirot nevienam, 

II. godalgu piešķirot diviem pretendentiem 750 LVL apmērā katram: 
• priekšlikums ar devīzi „LABĀ IDEJA” - petanka (boulinga, galda tenisa, biljarda) sporta centrs ar lekciju 
un nodarbību telpām - autore  Zane Deimante.
• priekšlikums ar devīzi „Atbalsts ikvienam” - multifunkcionāls dienas centrs ar aprūpes māju, veselības 
veicināšanas kabinetu, krīzes istabu, dienas sociālās aprūpes centru pensijas vecuma personām, dienas 
sociālās aprūpes centru personām ar funkcionāliem traucējumiem un   dienas sociālās aprūpes centru 
ģimenēm ar bērniem - autore Sanita Pāne-Janevica.

savukārt III. godalga tiek piešķirta trīs pretendentiem 400 LVL apmērā katram 
• priekšlikums ar devīzi „Priežu sils” - palielinot esošos būvapjomus , izveidot petankas spēļu zāli, basei-
nu, telpas iedzīvotāju sanāksmēm un dažāda vecuma un interešu nodarbībām, sporta inventāra nomu - 
izstrādājis SIA „Baltex Group”.
• priekšlikums ar devīzi „LOOP”  - radošuma un kopienas inovāciju centrs ar izstāžu un pasākumu telpu, 
radošo darbnīcu, fizisko aktivitāšu un atpūtas telpu - autors Kaspars Dortāns. 
• priekšlikums ar devīzi „Zaļi balts” - „Baltās muižas” saieta nams ar telpām iedzīvotāju sanāksmēm un 
lekcijām, bet blakus ēkas izveidot radošās darbnīcas un sporta inventāra nomu - autori Rita Saldeniece un 
Kārlis Lauders.

Žūrijas komisija nevērtēja aptaujas - ideju konkursa iesniegtajos priekšlikumos iekļautos apbūves arhitek-
toniskos risinājumus. Piedāvātie ideju priekšlikumi palīdzēs pašvaldības darbiniekiem  pieņemt lēmu-
mam par racionālāko un iedzīvotājiem vajadzībām visatbilstošāko ēku izmantošanas risinājumu, kā arī 
kalpos par pamatu projektēšanas darba uzdevuma sagatavošanai. 

Garkalnes novada Dome izsaka pateicību visiem konkursa dalībniekiem par ieguldīto darbu un piedāvā-
tajiem ēku izmantošanas risinājumiem.

reģistrēta dzimšana:
Elizabete Helda 07.05.2013.
Alma Ingersone 14.05.2013.

Džems Krištopans  10.05.2013.
Estere Suhecka 06.06.2013.

Dominiks Litvinovs  07.06.2013.
Roberts Pazars 06.06.2013.

Viktorija Sandere 13.06.2013.
Adrians Danga 19.06.2013.

Viktorija Astapova 17.06.2013.
Gustavs Semjonovs 19.06.2013.

reģistrēja laulību:
Mārtiņš Skuja un Sanita Zunda

Edgars Birks un Natālija Petrenko
Zigmārs Dzērve un Ilze Lešinska

reģistrēta miršana:
Zigmunds Pužinsks 26.08.1934. - 17.05.2013.

Modris Vīgups 23.04.1979. - 19.05.2013.
Andrejs Kaspars 20.01.1921. - 26.05.2013.

Lidija Alsberga 18.09.1947. - 29.05.2013.
Auseklis Burkēvičs 03.01.1936. - 04.06.2013.

Irēna Ivanova 26.04.1933. - 16.06.2013.

75 gadi
18.07. Aija Lisovska

80 gadi
03.07. Daina Malceniece
10.07. Valentīna Sisojeva 
28.07. Marija Vasiļjeva 

85 gadi
16.07. Austra Brille

Aiz viņiem kalniem, kas tur vēl plešas?
Aiz meža sienas, kas slēpjas tur?
Aiz sētas namiem, kas tas par dārzu?
Aiz pusviru vārtiem, kas tur sēd?
Aiz loga priekškara, vai tā ir ēna?
Aiz laipnā vaiga, vai tur ir sirds?
Aiz visa meklē pētoša acs,
Aiz visa ko cerē ilgu dvēs’le,
No prieka brīnumiem nevar rimt.
Un piekususi vēl sapņos skatās.
Aiz sapņiem, aiz sapņiem, kas slēpjas tur?

Rainis

PAR ZEMES GABALA NODOŠANU NOMĀ
Garkalnes novada Dome 2013.gada 28.maijā ir pieņēmusi lēmumu (protokols Nr.5, 20.§) nodot nomā 
bez apbūves tiesībām pašvaldībai piekrītošā nekustamā īpašuma – zemesgabala ar kopējo platību 2,5ha 
(kadastra apzīmējums 8060 002 0627) „Šosejmala”, Garkalne, Garkalnes novadā, daļu - 0,046ha platībā, 
blakus nekustamajam īpašumam Vidzemes šoseja 18A.

Interesentiem iesniegumi iesniedzami Garkalnes novada Domes ēkā, Rīgā, Brīvības gatvē 455, 3.stāvā, 
kancelejā viena mēneša laikā no publikācijas dienas laikrakstā “Garkalnes Novada Vēstis”.
Ziņas par īpašumu saņemamas Garkalnes novada Domes ēkā, Rīgā, Brīvības gatvē 455, 2.stāvā, Nekusta-
mā īpašuma daļā , tālr. 67800922.

Garkalnes novada Dome

PAR ZEMES STARPGABALA ATSAVINĀŠANU
Garkalnes novada Dome 2013.gada 18.jūnijā ir pieņēmusi lēmumu (protokols Nr.6, 15.§) nodot atsavi-
nāšanai pašvaldībai piederošo nekustamo īpašumu – zemes starpgabalu ar kopējo platību 0,0253ha (ka-
dastra Nr. 8060 006 0688 kadastra apzīmējums 8060 006 0687) „Klāvkaltiņu laukums”, Berģi, Garkalnes 
novadā, uz kura atrodas Mārai Zeltmanei piederoša būve (piebraucamais ceļš). Zemes lietošanas mērķis 
1101 (zeme dzelzceļa infrastruktūras zemes nodalījuma joslā un ceļu zemes nodalījuma joslā).
Interesentiem iesniegumi iesniedzami Garkalnes novada Domes ēkā, Rīgā, Brīvības gatvē 455, 3.stāvā, 
kancelejā piecu dienu laikā no publikācijas dienas laikrakstā “Garkalnes Novada Vēstis”.
Ziņas par īpašumu saņemamas Garkalnes novada Domes ēkā, Rīgā, Brīvības gatvē 455, 2.stāvā, Nekusta-
mā īpašuma daļā, tālr. 67800922.

Garkalnes novada Dome

Privātā pirmsskolas izglītības iestāde „Skudriņa Tipa”
Bitēnu iela 16, Berģi, Garkalnes novads, LV-1024
tel.: 26148815, 26577275, e-pasts: info.tipa@inbox.lv

Komplektējam jaunu, nelielu jaukta vecuma grupiņu ar individuālu un ģimenisku 
pieeju bērniem. Piedāvājam apgūt pirmsskolas izglītību radoši – ar kustību, mūziku  
un teātri bērniem vecumā no 2 līdz 6 gadiem. Bērnudārzs ir reģistrēts, licenzēts un īsteno pirmsskolas 
izglītības programmu. Pie mums strādā pedagogi ar augstāko izglītību un vairāku gadu pieredzi darbā ar 
bērniem, mīļi, radoši, saprotoši.

Mācību maksa 200 Ls/mēnesī (ir noslēgts līgums par Garkalnes novada līdzfinansējumu 100 Ls).  
Papildus jāapmaksā ēdināšanas izmaksas 3.00 Ls/dienā (Eko virtuve) par apmeklētām dienām.



Svinam Vidzemes šosejai – 165
Viss sākās ar neprecīzu informāciju rakstos par 
mūsu novadu, kur teikts, ka Vidzemes šoseja 
uzbūvēta ap 1863. gadu, tātad šogad būtu jābūt 
150 gadi. Skaists cipars, vai ne. Sāku intere-
sēties. Un tā sagadījās, ka sarunā ar „Latvijas 
Avīzes” korespondentu Andri Tiļļu ieguvu 
pavisam citu informāciju un piedevām vēl 
iespēju tikties ar ceļu būves apzinātāju, bijušo 
ceļu pārvaldes priekšnieku Vilni Andrejsonu, 
kurš man uzticēja gan savu sarakstīto grāmatu 
par ceļu vēsturi, gan arī ceļu vēsturnieka Nor-
munda Treija ceļu vēstures liecības tieši par 
Rīgas – Englārtes (tagad Raganas) posmu. 

Un tā, atlika tikai strādāt – atlasīt galveno, vei-
dot materiālus izstāžu stendiem, gatavot kopā 
ar Garkalnes vidusskolu scenāriju, kā faktiski 
izrādījās, Vidzemes šosejas 165. gadadienai.

Īsi ieskatoties vēsturē, par ceļiem 19.gs. Krie-
vijas impērija, kuras sastāvā mēs tolaik bijām, 
sāka domāt pēc 1812. gada kara ar Napoleonu, 
kad uzvarētājs - Krievijas cars Aleksandrs tika 
viesmīlīgi uzņemts Parīzē un redzēja, ka ceļi te 
ir daudz labākas kvalitātes nekā viņa impērijā. 

Latvijas šosejbūve (7 dažādos posmos) aizsā-
kās 19.gs. 30. gados, 40. gados strauji turpinā-
jās un 50. gados tika pabeigti tikai vēl neuzbū-
vētie posmi.

Projektējot Rīgas – Sankt-Pēterburgas trakta 
posmu līdz Englārtei, kas veda cauri tagadē-
jai Garkalnei, bija jāizrok kanāls Krievupes 
iztaisnošanai, lai tā īsā posmā divreiz nešķēr-
sotu  šoseju un nebūtu jābūvē tilti. Vienlaikus 
ceļa būves priekšdarbu veikšanai tika veidota 
arī infrastruktūra – ik pa 10 km būvēta šosejas 
māja un ik pa 25 km krogs.  Mūsu tagadējā no-
vada teritorijā pie šī ceļa bija 2 šosejas mājas, 4 
krogi un Rodenpoisas pasta stacija, kur pasta 
karietes mainīja zirgus.

Šodien, protams, viss izskatās citādi – šosejas 
mājiņas ir pārbūvētas un saglabājusies tikai 
viena, Rusova kroga ēka, kas ir apdzīvota.  
Rodenpoisas pasta stacijas, vēlāk Ropažu maz-
gadīgo noziedznieku kolonijas ēku kompleksā, 
bet padomju laikos – Baltijas kara apgabala 
inženieru karaspēka noliktavu vadības ēkās, 
tagad ir izvietojušies Garkalnes Komunāl-
serviss, Jāņa Jaunsudrabiņa piemiņas istaba, 

Pašvaldības policija, Doktorāts, Ātrā palīdzība, 
piecelts Dienas Centrs. Pašas pasta stacijas ēka 
tagad ir privātīpašums un tajā ir Valda Tomso-
na ikdienas preču un pārtikas veikals.

Uz mūsu pasākumu tika aicināti jaunā sasau-
kuma deputāti, novadnieki un interesenti. 

Šai saulainajā dienā kopā ar 9 deputātiem, no 
Garkalnes robežzīmēs, mājām „Madaras” – 
agrāk šosejas māja Nr.2 , sākām iet pa Vidze-
mes šoseju, vienlaikus iepazīstot tās tapšanas 
vēsturi, seno un mūsdienu māju apbūvi. Pa 
ceļam mūs pavadīja un bērnus izvizināja Natā-
lijas Dreimanes zirgu pajūgs un sagaidīja daži 
pārsteigumi – veikalnieks Valdis Tomsons ar 
cienastu,  Komunālservisā izvietotā Garkal-
nes vēsture ar kartēm un topošā seno dzimtu 
vēsture, un iedzīvotāju atmiņu stāsti, otra 
veikalnieka - SIA „Pjasu” īpašnieka Jepifana 
Jakovļeva uzklātais bagātīgais Ielīgošanas cie-
nasts, pie Garkalnes pasta iespēja apzīmogot 
kartiņas ar 210613 datumu, bet veco zīmogu 
un gājiena noslēgumā visus sagaidīja tagadējie 
Garkalnes iedzīvotāji Viktors Lapčenoks ar 
kundzi Indru, kuru māja bija rotāta skaistiem 
ziediem un pie kuras mēs tikām sveikti ar 
dziesmām. Dziedājām Viktoram līdz un arī 
uzdejojām. Bet pēc tam devāmies atpakaļ uz 
Garkalnes vidusskolu, kur skolēni un skolotāji 
bija sarūpējuši zīmējumu izstādi, iestudējuši 
uzvedumu „Alise brīnumzemē”, kā arī bērni 
priecēja visus ar tautas dejām. 

Karstajā saulē krietni sasiluši un tomēr ganda-
rīti, ap pusdienas laiku bijām visu paveikuši. 
Gribu pateikt lielu paldies Garkalnes vidussko-
las skolotāju kolektīvam un direktoram L. Bru-
ģim  par sadarbību, Garkalnes Komunālservisa 
darbiniekiem un vadītājam  H. Lieljurim 
par Vidzemes šosejas uzpošanu svētkiem un 
praktisko palīdzību, Pašvaldības policijai par 
drošības garantēšanu, kā arī visiem, kas mūs 
sagaidīja gājienā pa mūsu galveno ceļu un, 
protams, dāmu kluba „Pīlādzītis” dalībniecēm 
par nesavtīgu līdzdalību pasākuma veidošanā 
un organizēšanā.

Garkalnes novada dāmu kluba „Pīlādzītis” 
vadītāja Brigita Taučkele

Foto: http://garkalne.lv/foto/
Video: http://garkalne.lv/tv/ (Garkalnes Ziņas 63)


